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t/	
Medlemmer	i	Lindesnes	Arbeiderparti	
	
	
f/		
Styret	i	Lindesnes	Arbeiderparti		 	 	 	 	 	 Kristiansand	18.	des	
v/	leder	Åsmund	Mjåland	
	
	
INNKALLING	TIL	ÅRSMØTE	I	LINDESNES	ARBEIDERPARTI	28.	JAN	19:00	
	
Det	kalles	herved	inn	til	første	årsmøte	i	Lindesnes	Arbeiderparti	etter	at	kommunepartiene	i	
Marnardal,	Lindesnes	og	Mandal	slo	seg	sammen	til	Lindesnes	Arbeiderparti.	Årsmøte	finner	
sted	på	rådhuset	i	Marnardal	28.	januar	kl.	19:00.	
	
Dagsorden:		
	

1. Godkjenning	av	innkalling	
2. Godkjenning	av	dagsorden	
3. Valg	av	årsmøtedirigent	
4. Valg	av	årsmøtereferent	
5. Valg	av	to	til	å	underskrive	årsmøteprotokoll	
6. Årsmelding	fra	styret		
7. Årsmelding	fra	kommunestyregruppene	

a. Mandal	
b. Lindesnes		
c. Marnardal	

8. Regnskap	
9. Valgkamp	2019	

a. Herunder	skal	vi	diskutere	valgkampplan	for	fylkestings-	og	kommunevalget	i	
2019.	Det	skal	også	velges	valgkampleder,	samt	bli	redegjort	for	styrets	
strategi	og	datoplan.		

10. Innkomne	forslag	
11. Valg	

a. Styret	
b. Valgkomite	
c. Revisor	
d. Delegater	til	årsmøte	i	Agder	Arbeiderparti	
e. Delegater	til	representantskapsmøte	i	Agder	Arbeiderparti	
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Det	blir	enkelt	bevertning	med	kaffe	og	smørbrød	i	løpet	av	møtet.	Det	blir	også	utlodning	av	
fruktkurv	ved	møteslutt.	Saker	dere	ønsker	behandlet	på	årsmøte	må	sendes	styret	v/	leder	
på	aasmund.mjaaland@gmail.com	innen	søndag	13	januar	kl.	15:00.	
	
	
Vh.	
Åsmund	Mjåland	
94	81	26	73		
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Vedlegg	1:	Årsmelding	fra	styret	i	Lindesnes	Arbeiderparti	
	
Årsmelding	fra	styret	i	Lindesnes	Arbeiderparti	
	
I.	Styret	
Den	5.	februar	avviklet	Arbeiderpartiets	kommunepartier	i	Marnardal,	Lindesnes	og	Mandal	
sine	lokallag,	og	Lindesnes	Arbeiderparti	ble	i	et	påfølgende	stiftelsesmøte	samme	kvelden	
stiftet.		
	
Åsmund	Mjåland	ble	valgt	til	første	leder	av	lokallaget.	Jan	Øyvind	Åvik	ble	valgt	til	nestleder.	
De	øvrige	medlemmene	i	styret	er	Ina	Birkeland,	Janne	Wigemyr,	Liv	Else	Kallhovd,	Svein	Egil	
Udland	og	Sigurd	Sodeland.	Anna	Kristine	Haraldstad,	Lars	Ove	Lindland	og	Dagmar	Lia	er	
varamedlemmer	til	styret.	Dagmar	Lia	har	i	tillegg	fungert	som	kvinnekontakt	for	Lindesnes	
Arbeiderparti.	Både	styremedlemmer,	varamedlemmer	og	gruppeledere	i	Marnardal,	
Lindesnes	og	Mandal	har	blitt	kalt	inn	til	alle	styremøter.		
	
II.	Medlemmer	
Lindesnes	har	pr.	01.01.2019	184	medlemmer.		
	
III.	Aktiviteter	
Styret	avholdt	første	styremøte	27.	februar.	Her	la	vi	planer	for	2018	og	jobbet	videre	med	
aktivitetskalenderen	helt	frem	til	årsskiftet.	Tidlig	i	perioden	så	vi	at	særlig	to	ting	kom	til	å	
bli	viktig	i	2018.	Først	og	fremst	var	det	viktig	at	APs	gruppe	i	fellesnemda	for	nye	Lindesnes	
samordnet	seg.	Det	ble	gjort.	Arbeiderpartiets	representanter	møter	en	time	i	forkant	av	
møtene	i	fellesnemda	dersom	det	er	behov.	Even	Tronstad	Sagebakken	har	fungert	som	
gruppeleder	her.	Det	andre	vi	har	hatt	særlig	fokus	på	har	vært	programarbeidet.	På	
medlemsmøter	før	og	etter	sommeren	har	dette	vært	tema.		
	
Den	5.	juni	hadde	vi	første	medlemsmøte	i	Lindesnes	Arbeiderparti.	Møtet	fant	sted	i	
bystyresalen	i	Mandal.	Denne	kvelden	hadde	styret	invitert	leder	i	Agder	Arbeiderparti,	
Cecilie	Knibe	Kroglund,	til	å	holde	en	innledning	om	Arbeiderpartiets	oppvekstutvalg	som	
hun	leder.	Deretter	hadde	vi	en	kick-off	i	programarbeidet	til	Lindesnes	Ap.	Even	hadde	laget	
et	godt	opplegg	hvor	medlemmer	som	var	tilstede	kunne	spille	inn	ting	som	var	viktigere	for	
dem	–	tidlig	i	programprosessen.	Dette	var	en	god	økt	med	et	svært	godt	fremmøte.		
	
Den	9.	juni	var	det	nasjonal	vårkampanje	med	aktiviteter	over	hele	landet.	Denne	dagen	
hadde	Lindesnes	Ap	stand	på	torvet	i	Mandal.		
	
Atle	Tveit	har	de	siste	årene	fungert	som	Arbeiderpartiets	representant	i	1.	mai-komiteen	i	
Mandal.	Under	markeringen	i	2017	hadde	Even	hovedtalen.	Ingrid	Lohne	fra	Mandal	og	
Lindesnes	AUF	holdt	også	appell.	Det	var	godt	fremmøte	blant	Arbeiderpartiets	medlemmer.		
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Som	et	resultat	av	fokuset	på	programarbeidet	og	viktigheten	av	å	koble	våre	medlemmer	
på	dette	arbeidet,	inviterte	styret	til	et	medlemsmøte	i	Marnardal	den	19.	September.	Her	
fortsatte	vi	prosessen	med	å	spikre	sammen	et	partiprogram.	Her	ble	det	også	gitt	konkrete	
innspill	fra	våre	medlemmer	til	programkomiteens	leder	om	hva	som	var	viktig	å	få	med	seg	i	
programmet.	Ettersom	vi	også	skulle	gi	innspill	til	Agder	Arbeiderpartis	program	for	
fylkestingsvalget	i	2019	inviterte	styret	også	leder	av	programkomiteen	i	Agder	Ap,	Dag	Eide,	
til	dette	medlemsmøte.	Dag	Eide	hadde	en	grundig	gjennomgang	av	forslaget	til	
fylkestingsprogram	for	Agder	Ap,	etterfulgt	av	spørre-	og	innspillsrunde	blant	de	fremmøte.		
	
I	løpet	av	august	og	september	gjennomførte	også	programkomiteen	flere	samråd	med	ulike	
temaer	i	Mandal,	Marnardal	og	Lindesnes.	Dette	for	å	få	innspill	til	programmet	til	Lindesnes	
Arbeiderparti	som	ble	vedtatt	i	november.	Undertegnende	deltok	selv	på	flere	av	samrådene	
og	oppfattet	dette	som	en	effektiv	og	konstruktiv	måte	å	få	innspill	på.			
	
Agder	Arbeiderparti	har	denne	høsten	gjennomført	flere	grunnskoleringer	i	Aust-	og	Vest-
Agder.	Den	25.	september	ble	det	gjennomført	skolering	for	Lindesnes	Ap	i	bystyresalen	i	
Mandal.	Fra	fylket	deltok	fylkesordfører	i	Aust-Agder	Gro	bråten	og	fylkessekretær	for	Agder	
Ap,	Per	Åge	Nilsen.	Det	var	11	påmeldte	fra	Lindesnes	Ap	sin	side.		
	
Den	5.	november	ble	det	gjennomført	program-	og	nominasjonsmøte	i	Lindesnes	
Arbeiderparti.	Leder	av	nominasjonskomiteen	Linda	Verdal	holdt	undertegnende	godt	
orientering	gjennom	deres	arbeid.	Lista	hadde	vært	ute	på	høring	blant	lokallagets	
medlemmer	før	den	ble	endelig	behandlet	den	5.	november.	Nominasjonskomiteen	valgte	
også	i	løpet	av	juni	å	offentliggjøre	deres	innstilling	på	sine	topp-tre-kandidater.		
	
Under	behandlingen	av	partiprogrammet	ble	det	fremmed	flere	gode	tilleggsforslag	til	
partiprogrammet.	Debatten	varte	i	en	liten	time	før	vi	endelig	kunne	enes	om	et	
partiprogram	for	den	nye	storkommunen.		
	
Partisekretær	i	Arbeiderpartiet	Kjersti	Stenseng	gjestet	Marnardal	og	Mandal	i	forbindelse	
med	program-	og	nominasjonsmøte.	I	løpet	av	dagen	besøkte	Kjersti	Stenseng	og	
undertegnende	flere	besøk	i	Marnardal	og	Mandal.	Dagen	ble	startet	på	Mindus	Heddeland	
hvor	regionens	levekårsutfordringer	var	i	fokus.	Deretter	møtte	vi	Bondelaget	i	Marnardal	og	
fikk	innspill	til	Arbeiderpartiets	tiltak	for	klimatilpassing	av	landbruket.	Fylkesleder	i	
Bondelaget	i	Vest-Agder	deltok	på	møtet	og	vi	besøkte	gården	til	sentralstyremedlem	i	
Bondelaget	Birte	Usland	på	Høye	i	Marnardal.	Før	medlemsmøte	hadde	vi	også	møte	med	
Fagforbundet	i	Mandal.		
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I	løpet	av	året	har	delegatene	til	representantskapet	møtt	på	flere	representantskap	i	Agder	
Arbeiderparti.	Samtlige	av	oss	var	også	tilstede	på	det	siste	årsmøtet	i	Vest	Agder	
Arbeiderparti,	og	på	stiftelsesmøte	i	Agder	Arbeiderparti.		
	
Den	1.	desember	var	det	program-	og	nominasjonsmøte	i	Agder	Arbeiderparti.	Her	ble	Even	
Tronstad	Sagebakken	innstilt	på	andre	plassen	til	lista	for	Agder	Arbeiderparti.	Lindesnes	
fremmet	også	flere	tilleggsforslag	til	fylkestingsprogrammet,	og	fikk	gjennomslag	for	
følgende	punkter:		
	

• Prioritere	sterkere	jordvern	for	å	sikre	lokal	matproduksjon.	
• Satse	på	utslippsfri	kollektivtransport	i	sentrumsnære	områder.	
• Det	offentlige	skal	bruke	sin	innkjøpsmakt	strategisk	for	grønne	og	mer	miljøvennlige	

innkjøp.		
• Styrke	våre	hovedhavner,	Kristiansand	havn,	Arendal	havn	Eydehavn	og	Mandal	havn	

strømsvika,	gjennom	et	sterkere	samarbeid	og	funksjonsdeling	mellom	disse,	og	de	
øvrige	havnene	i	Agder.	

	
Det	har	med	andre	ord	hvert	et	svært	aktivt	år	for	både	styret,	medlemmer,	tillitsvalgte	og	
folkevalgte	i	Lindesnes	Arbeiderparti.		
	
IV.	Veien	videre	
I	2019	kommer	vi	til	å	ha	særlig	fokus	på	kommunevalget	i	september.	I	midten	av	desember	
møttes	de	tre	øverste	på	listen	og	nestleder	i	styret,	for	å	diskutere	valgkampplan	og	strategi	
frem	mot	valget.	Dette	er	en	prosess	vi	har	hvert	helt	avhengig	av	å	begynne	på	tidlig.		
	
V.	Avslutning	
Leder	takker	for	godt	samarbeid	med	styret	i	2018.	Stor	takk	rettes	også	til	alle	som	har	
deltatt	på	våre	aktiviteter	i	året	som	har	gått.	I	2019	er	vi	helt	avhengig	av	høyt	tempo	og	
aktivitet	fra	alle	våre	medlemmer.	Både	kommune-	og	fylkestingsvalget	i	2019	blir	historisk.	
For	Lindesnes	Arbeiderparti	er	det	utrolig	viktig	at	vi	samler	alle	gode	krefter	i	valgkampen,	
slik	at	vi	kan	kommune	i	posisjon	og	få	innflytelse	i	den	nye	kommunen	fra	dag	en.		
	
Åsmund	Mjåland	
Laudal,	23.	desember		
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Vedlegg	2:	Årsmelding	fra	driftsstyret	og	planutvalget/bystyret	i	Mandal		
	
ÅRSMELDING	FOR	DRIFTSSTYRET	2018:		
	
Representanter:	
For	inneværende	periode	er	AP	representert	i	driftsstyret	ved	Even	Tronstad	Sagebakken	
(gruppeleder),	Inga	E.	Fjeldsgaard	og	Dagmar	Lia.		
	
Saker	behandlet:	
Driftsstyret	har	behandlet	96	saker	i	2018,	og	av	disse	nevnes:	
Januar	 Februar	 Mars	 April	
Digitalisering	av	
trygghetsalarmer	

Prioritering	av	
arbeidsoppgaver	frem	
mot	kommunesammen-
slåingen.		
Overordnet	
beredskapsplan	

Ingen	bystyremøte	 Bibliotekplan	
Regler	for	kommunal	
støtte	til	lag	og	
foreninger.		
Ny	kunstgressbane	og	
hinder	av	spredning	av	
gummigranulat.		
Kjøp	av	AT	skogs	tomt	
på	Gismerøya.		
Diverse	
generalforsamlinger.	

Mai	 Juni	 September/	Oktober	 November/	Desember	
Revisjon	av	SFO-
vedtektene.		
Organisering	av	
parkeringsvirksomheten	
i	Mandal.		
Ny	ordning	for	el-biler.		
Fredningsområde	for	
hummer.		
Finansiering	av	
nettstasjon	for	
arrangementer	i	
bryggegata	
Regnskap	og	årsrapport	

Ny	11´er	bane	med	
miljøvennlig	innfyll.		
Kvalitetslosen.	

September:		
Søknad	fra	MHSF.		
Foreløpig	status	
øk.plan.		
Støtte	til	minnesmerke,	
krigsseilere.	
Regiontilknytning.		
	
Oktober:	
Målsted,	Tour	des	
Fjords	
Etablering	av	senter	for	
inovasjon	i	Mandal-	
kommunens	rolle.		
Budsjettfremleggelse.		

November:			
Plassering	av	
krigsseilermonumentet.		
Prioritert	
handlingsprogram	for	
idrett	og	friluftsliv.		
Interkommunale	
samarbeid	og	eierskap.		
	

Driftsstyret	har	også	i	2018	behandlet	alle	saker	om	økonomiske	forhold,	dvs:		Mandal	
kommunes	regnskap	og	årsberetning,	skatteregnskapet,	regnskap	for	selskaper	og	foretak,	



	

	

Lindesnes Arbeiderparti

7	

diverse	byggeregnskap,	tertial-/to	måneders	rapporter,	avgiftsregulativ,	prioritering	av	
spillemidler	og	budsjett-	og	økonomiplanforslag.			
Videre	har	driftsstyret	vedtaksmyndighet	i	tildelingen	av	kulturpriser/stipender,	samt	
tildelingen	av	Årets	Mandalitt,	som	i	år	ble	delt	ut.		
	
Generell	betraktning:	
2018	har	vært	et	godt	år	for	Mandal	AP.	Samarbeidet	med	KRF,	SV,	SP	og	MDG	har	vært	godt	
i	inneværende	år.	Partiene	har	møttes	månedlig.	Sammen	med	de	nevnte	partiene	fikk	vi	
flertall	for	vårt	budsjett	desember	2017.	Det	har	ført	til	at	mange	av	sakene	som	kom	nå	i	
2018	er	våre	saker.	Vi	har	blant	annet	fått	realisert	kunstgressbanen	i	idrettsparken,	innført	
støtte	til	lag	og	foreninger,	styrket	kulturskolen	og	bibliotekene	(Buen	og	skolebiblioteken).		
	
Videre	la	rådmannen	vår	vedtatt	økonomiplan	til	grunn	ved	fremleggelsen	av	budsjett	2019,	
øk.plan	2019-2022.	Sammen	med	våre	samarbeidsparter	gjorde	vi	noen	justeringer	på	
budsjettet.	Vi	tok	bort	at	barnetrygden	skulle	regnes	som	inntekt	ved	beregning	av	
sosialstønad,	vi	økte	midlene	til	lag	og	foreninger,	styrket	Buen	bibliotek	(for	å	kunne	
etterleve	vedtatt	biblioteksplan),	og	vi	styrket	SFO	budsjettet	for	å	ta	ned	utgiftene	for	
brukerne	i	forbindelse	med	feriene.	Sistnevnte	kom	som	en	konsekvens	av	et	vedtak	i	mai,	
hvor	vårt	samarbeid	ikke	hadde	flertall,	da	KRF	støttet	rådmannens	innstilling	den	saken.		
	
Til	slutt	har	vi	nå	fått	vedtatt	å	bygge	ut	kapasisteten	ved	Vassmyra	ungdomsskole,	samt	øke	
størrelsen	på	gymsalen.	Dette	for	at	skolen	skal	kunne	ta	i	mot	den	økte	elevmengden	som	
kommer	fra	barneskolene,	samt	hindre	at	elever	må	busses	til	andre	skoler	for	å	kunne	ha	
kroppsøving.			
	
Eller	har	det	vært	lavere	antall	politiske	saker	til	behandling	inneværende	år.	Dette	skyldes	
arbeidet	med	kommunereformen.		
	
Even	Tronstad	Sagebakken		
Mandal,	25.12.2018	
	
ÅRSMELDING	FOR	PLANUTVALGET	2018:	
	
Representanter:		
For	inneværende	år	har	AP	vært	representert	i	planutvalget	med	Kenneth	Hjort	Rafaelsen	og	
Jorun	Stallemo.	Grunnet	sykemelding	har	Inga	vært	inne	som	fast	vara	for	Jorun	i	
høstmøtene.	Etter	omvalget	av	planutvalget	i	september	ble	Kenneth	valgt	til	nestleder.		
	
Planutvalget:	
Planutvalget	har	i	2018	behandlet	21	innstillingssaker,	og	132	planutvalgssaker.	Av	disse	
nevnes:	
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Januar	 Februar	 April	 Juni	
Ny	
annengangsbehandling-	
detaljregulering	for	
Skipsbyggergata	2-10	
	
Annengangsbehandling-	
detaljregulering	for	
Frøysland	barneskole	

Trafikksikkerhetsplan-	
prioriterte	fysiske	tiltak	
2018-2022-		
Høring-	regionplan	
Agder.		
2.gangsbehandling	
Solgløtt,	Frøysland.		

Finansiering	av	
rekkefølgekrav	
Gismerøya	
Planprogram	for	
kommuneplanens	
samfunnsdel,	nye	
Lindesnes.		
	

2.gangsbehandling	av	
forslag	til	
Detaljregulering	for	
Drareima.		
Annengangsbehandling-	
detaljregulering	for	
Gartnerihagen,	Holum.		
	

September	 Oktober	 	 November	 	
Høring:	Klima-	og	
energiplan	for	
Lindesnesregionen.		
Plassering	
krigsseilermonument.		
Planarbeid	
Ulvegjelstoppen.		
Kartlegging	og	
verdisetting	av	
friluftslivområder.		

Annengangsbehandling-	
detaljregulering	for	
atkomst	til	
Skipsbyggergata	36.		

	Furulunden-	omgjøring	
til	sikret	
friluftslivsområde.	

	

	
Videre	har	planutvalget	behandlet	dispensasjonssøknader,	klagesaker,	behandlinger	fra	
Fylkesmannen,	planprogrammer	og	ander	saker	etter	delegasjon.		
Generell	betraktning:		
Etter	at	Arbeiderpartiet	ble	en	del	av	det	politiske	flertallet	i	2017,	forble	sammensetningen	i	
ulike	råd,	styrer	og	utvalg	de	samme.	Det	har	betydd	at	flertallet	i	planutvalget	ikke	har	
representert	flertallet	i	bystyrer.	Planutvalget	er	blant	annet	delegert	myndighet	i	
dispensasjonssøknader.	Det	har	ført	til	at	det	er	blitt	gitt	dispensasjoner	som	ikke	er	i	tråd	
med	hva	flertallet	bestående	av	AP,	KRF,	SV,	SP	og	MDG	har	ment.	Etter	at	det	ble	gitt	
dispensasjon	leiligheter	i	1.etasje	på	Kastellodden,	noe	som	har	vært	pålagt	de	andre	
utbyggerne	i	området,	og	som	senest	ble	regulert	til	næring	i	2015,	valgte	flertallet	å	be	om	
omvalg	av	planutvalget.	Vi	ønsket	ikke	lengre	at	planutvalget	gjorde	vedtak	som	ikke	var	i	
tråd	med	bystyrets	flertall.	Et	annet	eksempel	hvor	flertallet	i	bystyret	var	uenige	med	det	
daværende	flertallet	i	planutvalget	var	i	saken	om	innkjørsel	til	boliger	i	Skippsbyggergata	36.	
	
Omvalget	gjorde	at	flertallet	i	bystyret	ble	representert	med	2	fra	AP,	1	fra	KrF	og	1	fra	MDG.	
John	Kittelstad	ble	valgt	til	leder,	mens	Kenneth	Rafaelsen	ble	valgt	til	nestleder.	
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Videre	har	Mandal	AP,	i	arbeidet	med	regulering	av	ny	E39,	vært	meget	tydelige	på	at	det	i	
arbeidet	med	ny	E39,	ikke	må	gjøres	tiltak	som	øker	risikoen	for	å	ødelegge	drikkevannet	til	
Mandals	befolkning.	Mandal	AP	har	også	i	planutvalget	fulgt	opp	at	avkjørselsveien	fra	nye	
E39	til	Mandal	må	følges	opp	slik	som	det	er	regulert.	Det	innebærer	lang	tunnel.		
	
Even	Tronstad	Sagebakken	(i	dialog	med	Kenneth	Rafaelsen)		
Mandal,	26.12.18	
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Vedlegg	3:	Årsmelding	fra	kommunestyregruppa	i	Lindesnes	
	
Årsmelding	fra	kommunestyregruppa	Arbeiderpartiet	i	Lindesnes	
	
Gruppa	har	møttes	jevnlig	et	par	ganger	i	måneden	på	mandager	i	uker	hvor	det	er	enten	
utvalgsmøter	eller	kommunestyremøter.	Det	har	vært	lite	behov	for	møter	utenom	dette,	
men	det	ble	litt	ekstra	i	forbindelse	med	budsjettet.	
	
I	hele	valgperioden	har	alle	som	sto	på	lista	og	som	har	hatt	lyst	til	å	være	med	blitt	kalt	inn	
til	gruppemøter,	men	etter	at	partiet	ble	slått	sammen	har	det	gradvis	blitt	litt	dårligere	
oppmøte.	Dette	skyldes	at	en	del	av	har	signalisert	at	ikke	de	blir	med	videre	i	en	ny	
kommune,	og	da	har	engasjementet	falt	litt.	
	
Stormen	etter	kommunereformen	har	lagt	seg	litt,	og	vi	har	hatt	få	store,	vanskelige	saker	i	
2018.	Mye	har	handlet	om	kommunesammenslåing,	men	med	mange	formelle	ting	som	skal	
på	plass	er	det	ingenting	som	har	skapt	de	helt	store	kontroversene.	Det	hersket	en	del	
uenighet	i	forbindelse	med	Agenda	Kaupang	rapporten	og	bygging	av	helsehus.	Vi	hadde	et	
ønske	om	i	større	grad	få	være	med	å	påvirke	utformingen	av	dette,	men	det	ser	det	ikke	ut	
til	at	vi	fikk	til.	Det	blir	derfor	spennende	å	se	hva	forprosjektet	kommer	opp	med.	
	
Vi	har	også	diskutert	levekår	mye	på	gruppemøtene.	Dette	er	en	stor	utfordring,	men	likevel	
kommer	det	svært	få	konkrete	saker	til	levekårsutvalget	og	vi	har	undret	oss	en	del	over	
dette.	
	
I	budsjettet	for	2019	ble	vi	til	slutt	enige	med	alle	partiene	utenom	FrP.	Det	ble	et	svært	
krevende	budsjettarbeid	med	lite	handlingsrom.	I	et	normalår	hadde	det	nok	vært	naturlig	å	
øke	eiendomsskatten	noe,	men	dette	føltes	ikke	hensiktsmessig	siste	året	før	
kommunesammenslåing.	Vi	valgte	å	fjerne	alle	kirkereperasjoner	fra	økonomiplanen,	fordi	vi	
synes	Riksantikvaren	legger	for	strenge	og	fordyrende	føringer	på	oss	og	fordi	vi	mener	
staten	bør	bidra	mer.	Kommunen	har	ikke	økonomi	til	å	klare	å	reparere	de	tre	kirkene	vi	har	
hvis	vi	skal	gjøre	det	slik	Riksantikvaren	ønsker.	Nå	ser	det	likevel	ut	som	om	det	blir	gjort	
noen	midlertidige	tiltak	i	Spangereid	kirke	slik	at	denne	kan	åpnes	igjen.	
	
Når	kirkene	gikk	ut	kunne	vi	få	inn	igjen	hallen	og	fjerne	noen	av	kuttene	som	rådmannen	
hadde	foreslått,	bl.	a	unngå	å	stenge	terapibassenget,	kokk	på	Spangereid	bo-	og	
aktivitetssenter	og	to	menyer	å	velge	mellom	fem	dager	i	uka	for	alle	som	får	mat	fra	
omsorgssenteret.	
	
Ina	Birkeland		
17.	des	
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Vedlegg	4:	Årsmelding	fra	kommunestyregruppa	i	Marnardal	
	
Årsmelding	Marnardal	kommunestyregruppe.	
	
Året	som	har	gått	har	blitt	preget	av	mindre	aktivitet	enn	et	"normalt	år",	dette	tilskrives	
administrasjonen	som	har	vært	sterkt	involvert	i	arbeidet	med	Nye	Lindesnes.	Det	har	ført	til	
mindre	saker	for	kommunestyregruppa	enn	normalt.	
	
Det	har	blitt	holdt	sju	kommunestyre	møter	og	ni	formannskapsmøter.	I	tillegg	har	vi	vært	
representert	i	en	rekke	utvalg	og	komiteer.	Vi	har	hatt	sju	gruppemøter	i	året	som	gikk.	
	
En	av	de	sentrale	saker	som	har	gått	er	investeringspakka	som	ble	vedtatt	i	fjor,	det	har	ført	
til	flere	saker	som	vi	har	vært	sentrale	i.	
	
Vi	har	fått	vedtatt	ladestasjoner	som	vi	hadde	programfestet	ved	valget	i	2015,	nå	går	det	for	
utbygging	i	Bjelland	og	i	ytre	del.	Det	er	en	sak	som	Helge	har	jobbet	tett	sammen	med	
interessegrupper,	som	nå	bærer	frukter.	
	
Vi	har	vært	sentrale	i	arbeidet	med	ny	flerbrukshall	i	Bjelland,	hvor	undertegnende	har	vært	
leder	i	Ad-hoc	komiteen	som	har	arbeidet	frem	ei	skisse	til	prosjektet	som	ble	endelig	
vedtatt	i	forbindelse	med	budsjett	i	desember	i	år.	
	
Utbyggingen	av	industriområdet	på	Heddeland	går	sin	gang	og	Arbeiderpartiets	gruppe	har	
her	vært	toneangivende	i	å	tilrettelegge	for	nye	næringsarealer.	Nye	tomter	har	også	blitt	
realisert	på	Kvimoen	i	Bjelland.	
	
Vi	har	vedtatt	ei	eierskapsmelding	og	ei	viljeserklæring	i	Agder	Energi	som	er	i	trå	med	
programmet	om	eierskap	i	Agder	Energi.		
	
I	april	vedtok	vi	støtte	til	"Ekstragiv	Bjelland"	som	er	et	tre	årig	prosjekt	finansiert	av	
kommunen,	Vest	Agder	fylkeskommune	og	Lindesnesfondet	og	her	har	vår	gruppe	vært	
sentral	i	få	støtten	på	plass.	Det	er	et	spennende	prosjekt	som	kan	bli	en	pilot	for	den	nye	
kommunen	og	gi	verdifulle	erfaringer	som	vi	kan	ta	med	videre.	
	
Samme	møte	vedtok	vi	pendlerstipend	til	studenter	som	tar	høyere	utdanning,	dette	er	et	
forslag	som	ble	initiert	av	Åsmund	Mjåland	i	vår	gruppe.	Det	fikk	vi	fult	gjennomslag	for.	
	
I	september	vedtok	vi	regionstilknytting	til	Kristiansand,	det	er	en	sak	som	vi	i	gruppa	har	
jobbet	for	i	lang	tid,	da	vi	mener	etter	kommunereformen	har	vært	det	naturlige	for	
Marnardal	med	tanke	på	demografi	og	hvordan	det	økonomiske	tyngdepunktet	har	utviklet	
seg	de	siste	årene	i	Agder.	
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Vi	har	også	vært	opptatt	av	kompetansearbeidsplasser	i	den	nye	kommunen,	her	har	Janne	
Wigemyr	og	Helge	Sandåker	vært	sentrale	i	arbeidet	i	formannskapet	og	vi	har	fått	
gjennomslag	for	mye	av	våre	ideer	i	arbeidet	som	har	vært	ført	i	formannskapet	og	videre	til	
prosjektet	Nye	Lindesnes.	
	
I	saken	om	nytt	kommunevåpen	var	gruppa	delt	og	det	endte	med	at	KS	forkastet	utkastet	til	
kommunevåpen	til	prosjektgruppa	i	NL.	
	
I	desember	vedtok	vi	samarbeidsavtale	med	politiet	for	et	år,	dette	var	på	en	måte	en	
formalitet,	men	jeg	må	få	trekke	frem	arbeidet	til	Helge	Sandåker	om	å	få	et	
Lensmannskontor	til	Byremo.	På	mange	måter	er	vi	en	vinner	i	en	ganske	så	utskjelt	
nærpolitireform.	Uten	den	innsatsen	som	Helge	har	lagt	ned	i	flere	år	inn	mot	politiledelsen	
ville	det	ikke	blitt	det	utfallet	som	vi	ser	i	dag.		
	
På	desembermøte	hadde	vi	også	et	suppleringsvalg	til	kommuneplan	prosjektgruppa	i	NL.	
Her	hadde	Høyre	et	medlem	som	vi	ønsket	å	erstatte	i	suppleringsvalget.	Vi	tapte	i	
formannskapet,	men	etter	et	glimrende	innlegg	i	KS	av	Åsmund	Mjåland	snudde	vi	flertallet	
og	vi	fikk	valgt	inn	Anna	Kristine	Haraldstad	som	nytt	medlem.	
	
Samme	møte	hadde	Åsmund	og	Anna	Kristine	en	interpellasjon	om	fredsreiser	til	Polen	i	regi	
av	kommunen	inn	mot	ny	storkommune.	Denne	fikk	vi	et	samlet	kommunestyre	bak	
	
Arbeidet	i	Forvalting,	Landbruk	og	Miljø	har	vi	stort	sett	hatt	flertallet	med	våre	medlemmer,	
der	har	det	vært	sju	møter	og	vi	har	fått	gjennomslag	for	alle	saker	som	vi	har	behandlet	i	
gruppemøtene.	
	
Jeg	vil	få	benytte	anledningen	til	å	takke	for	et	godt	år	med	mange	gode	diskusjoner	i	
gruppemøter,	debatter	i	KS,	Formannskapet	og	i	utvalg	og	komiteer	som	vi	har	vært	
representert	i.	
	
Heivollen.	
23.12.2018.	
Svein	Terje	Rosseland.	
	
		
	


